
PROTOKÓŁ Nr IV.2024 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 23 lipca 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 800 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 

 

         Otwarcia IV sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 13 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

- nieobecni usprawiedliwieni radny Andrzej Białczyk, radny Jacek Januszewski  

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy Złotów 

            - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, przechodzimy do realizacji dzisiejszego 

porządku obrad, jak wszystkim wiadomo, otrzymaliście Państwo w odpowiednim terminie, 

proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji wraz z niezbędnymi materiałami.  

 

         Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

6. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1 – 3 i ust. 5  

i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym    

7. Informacja na temat prac nad miejscowymi planami zagospodarowania 

przestrzennego 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej  

p.w. św. Jakuba Apostoła w Sławianowie 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. św. Piotra i Pawła Apostołów w Złotowie  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2024 rok  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 

– 2029 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy  

w Rodzinie na lata 2019 – 2029   

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2024 – 2027 Zakładu 

Wodociągów  

i Kanalizacji Gminy Złotów Sp. z o.o.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, 

leśnego  

i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa oraz określenia inkasentów 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia sołectwa Józefowo do 

Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+” 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia sołectwa Stare Dzierzążno  

do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”  

17. Interpelacje i zapytania radnych  

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

19. Wolne wnioski i informacje 

20. Zamknięcie obrad 

 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść jakieś zmiany do 

proponowanego porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Proszę, Panie Wójcie. 
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Piotr Lach – powiedział, Szanowna Rado, chciałem zgłosić potrzebę wprowadzenia do 

dzisiejszego porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji fundacji 

Wiatrakowa Kraina z siedzibą w Dzierzążenku 55. Dotacja dotyczy liczba wsparcia odbudowy 

dachu wiatraka typu holender w Dzierzążenku w Gminie Złotów. Dotacja, którą tutaj byśmy 

przewidywali do udzielenia pochodzić będzie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Jest to wysokość 166 000,00 zł, a budżet gminy dopłaciłby do tej inwestycji 3 400,00 zł. 

Uzasadnienie jest dołączone do projektu uchwały, natomiast no sprawa jest pewnie znana od 

dłuższego czasu. Inwestor próbuje przygotować dokumenty i żeby zrealizować to zadanie 

niezbędne jest podjęcie tej uchwały. Dziękuję. 

 

- więcej zmian nie zaproponowano  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie przyjęcie 

proponowanej zmiany. Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby wnieść jakieś 

zmiany do porządku obrad? Nie widzę. Drodzy Państwo, zanim przejdziemy do głosowania, 

chciałbym Państwa poinformować, że mamy awarię techniczną, więc będziemy awarię 

dotyczącą systemu głosowania. Więc w myśl przepisów ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  

o samorządzie gminnym myślę, że nie będę czytał poza przeczytam pkt 3 w przypadku, gdy 

przeprowadzenie głosowania w sposób o sposób określony w ust. 2 nie jest możliwe,  

z przyczyn technicznych przeprowadza się głosowanie imienne. Więc zanim przejdziemy teraz, 

iż będziemy głosować, musieli na jak szybko sobie poradzić. Myślałem, że to raz ma się 

uwinie, ale widzę, że nie ma na to nadziei. Nie było więcej zmian do porządku obrad, więc 

Drodzy Państwo, poddaję proponowaną zmianę zgłoszoną tu przez Pana Wójta pod głosowanie 

i tak wg listy. Proszę powiedzieć tutaj pani przewodnicząca, prosiłbym o odczytanie po kolei 

obecność i tutaj wszystkich Radnych, i każdy musi przez podniesienie ręki wypowiedzenie czy 

głosuje za przeciw, czy się wstrzymuje.  

Adriana Opłatek – powiedziała, będę czytać wg kolejności listy. 

W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   
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5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Proponowana zmiana porządku obrad została przyjęta jednogłośnie. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo w związku z tym poddaję porządek obrad 

pod głosowanie. Proszę bardzo, oczywiście, z uwzględnieniem wcześniej głosowanej zmiany. 

Kto jest za lub przeciw lub się wstrzymuje? Procedura ta sama. 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności.  

W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   
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10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 
        Porządek obrad po przyjętej zmianie: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

6. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1 – 3 i ust. 5  

i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym    

7. Informacja na temat prac nad miejscowymi planami zagospodarowania 

przestrzennego 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji Fundacji 

„Wiatrakowa Kraina” z/s Dzierzążenko 55, 77 – 400 Złotów  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. św. Jakuba Apostoła w Sławianowie 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. św. Piotra i Pawła Apostołów w Złotowie  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2024 rok  
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 

2024 – 2029 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do 

realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy  

w Rodzinie na lata 2019 – 2029   

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2024 – 2027 

Zakładu Wodociągów  

i Kanalizacji Gminy Złotów Sp. z o.o.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, 

leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa oraz określenia 

inkasentów 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia sołectwa Józefowo do 

Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+” 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia sołectwa Stare Dzierzążno  

do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”  

18. Interpelacje i zapytania radnych  

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

20. Wolne wnioski i informacje 

21. Zamknięcie obrad 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 2. Przechodzimy, Drodzy Państwo, do pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Ad 3 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jak wszystkim wiadomo, protokół został sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad. Jak wszystkim wiadomo, protokół został sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad, był wyłożony do wglądu w biurze do spraw obsługi rady. W związku  

z tym mam zapytanie, czy zachodzi konieczność odczytywania tegoż protokołu? Są jakieś 

niejasności. Dziękuję, skoro nie ma, poddaję protokół z poprzedniej sesji pod głosowanie. 

Proszę bardzo.  

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności.  
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W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam punkt 3 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy.  

 

 

Ad 4  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie Wójta otrzymaliście Państwo wraz  

z materiałami na sesję. Otwieram dyskusję, czy są pytania do Pana Wójta?  

- pytań nie było  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Zamykam pkt 4, przechodzimy do pkt 5. 

 

 

Ad 5 

 

Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja w posiadaniu Państwa. Proszę bardzo, czy są 

pytania co do tej informacji? Skoro nie – zamykam pkt 5. Przechodzimy do pkt 6. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad 6 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 

36 ust. 1 do 3 i ust. 5 i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Otwieram dyskusję, czy są pytania? Tylko 

informacyjnie, że wczoraj odbyły się wszystkie posiedzenia, wszystkich trzech Komisji. 

Materiały były dostępne zgodnie z planami pracy, jak i plan pracy Rady, jak i z porządkiem 

dzisiejszej sesji. Myślę, że szeroko przedyskutowane czy nawet przegłosowane projekty 

uchwał widziałem, bo byłem na posiedzeniu dwóch Komisji. Czy są pytania? 

 - pytań nie było  

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 6, przechodzimy do pkt 7.  

 

Ad 7 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja na temat prac nad miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego. Proszę bardzo otwieram dyskusję są pytania? Informacja 

przed Państwem, skoro nie ma, zamykam pkt 7. Przechodzimy do pkt 8, wprowadzona 

wcześniej zmiana. 

 

Ad 8 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

Fundacji Wiatrakowa Kraina,  z/s Dzierzążenko 55, 77 – 400 Złotów. Otwieram dyskusję.  

Nie ma niejasności. 

- pytań nie było, radni uwag nie wnieśli 

 



9 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dobrze, w związku z tym poddaję Drodzy Państwo, projekt 

uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności.  

W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IV.29.2024 

Uchwała Nr IV.29.2024 w sprawie udzielenia dotacji Fundacji Wiatrakowa Kraina,  

z/s Dzierzążenko 55, 77 – 400 Złotów stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Zamykam pkt 8, przechodzimy do pkt 9. 
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Ad 9 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jakuba Apostoła w Sławianowie. Otwieram dyskusję.  

Nie ma niejasności. 

- pytań nie było, radni uwag nie wnieśli 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dobrze w związku z tym poddaję Drodzy Państwo, projekt 

uchwały pod głosowanie. Proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności.  

W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IV.30.2024 

Uchwała Nr IV.30.2024 w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. 

Jakuba Apostoła w Sławianowie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Zamykam pkt 9, przechodzimy do pkt 10. 

Ad 10 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Piotra i Pawła Apostołów w Złotowie. Projekt uchwały 

macie Państwo przed sobą, otwieram dyskusję. Są pytania?  

- pytań nie było, radni uwag nie wnieśli 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności.  

 W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IV.31.2024 

Uchwała Nr IV.31.2024 w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. 

Piotra i Pawła Apostołów w Złotowie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Zamykam pkt 10, przechodzimy do pkt 11. 

Ad 11 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały budżetowej na 2024 rok. Otrzymaliśmy autopoprawki, którymi trzeba się 

najpierw zająć. W związku z tym, Drodzy Państwo, najpierw pozwolę sobie przegłosować 

autopoprawki. Proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, projekt uchwały macie Państwo przed sobą, otwieram 

dyskusję. Są pytania? 
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 - pytań nie było, radni uwag nie wnieśli 

Sławomir Czyżyk – powiedział, skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2024 rok wraz z przyjętymi autopoprawkami 

pod głosowanie. Proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IV.32.2024 

Uchwała Nr IV.32.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2024 rok 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Zamykam pkt 11, przechodzimy do pkt 12. 
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Ad 12 

 

Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029.  

I tutaj najpierw przechodzimy do autopoprawek. Poddaję pod głosowanie autopoprawki. Proszę 

bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie  

 

godz. 814 – radna Alicja Bulawa opuszcza obrady sesji 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, w tej chwili na Sali sesyjnej obecnych jest 12 radnych. 
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Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029 

z uwzględnieniem wcześniej głosowanych autopoprawek. Proszę bardzo kto jest za, przeciw 

lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   nieobecna   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 12 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty 12 głosami za przyjęciem i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IV.33.2024 

Uchwała Nr IV.33.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029 stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

godz. 815 – radna Alicja Bulawa ponownie obecna na obradach sesji 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 12, przechodzimy do pkt 13. 

Ad 13 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019 – 2029. Projekt uchwały 

macie Państwo przed sobą, otwieram dyskusję. Są pytania?  

- pytań nie było, radni uwag nie wnieśli 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności.  

 W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  
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Nr IV.34.2024 

Uchwała Nr IV.34.2024  zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

na lata 2019 – 2029stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Zamykam pkt 13, przechodzimy do pkt 14.  

Ad 14 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata, na lata 2024 – 

2027  Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Spółka z o. o. Projekt uchwały macie 

Państwo przed sobą, otwieram dyskusję. Są pytania?  

- pytań nie było, radni uwag nie wnieśli 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności.  

 W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 
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- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IV.35.2024 

Uchwała Nr IV.35.2024 w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych na lata, na lata 2024 – 2027  Zakładu Wodociągów  

i Kanalizacji Gminy Złotów Spółka z o. o. stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Zamykam pkt 14, przechodzimy do pkt 15.  

Ad 15 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru 

podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa oraz 

określenia inkasentów. Chyba wszyscy wiedzą, z czym to jest związane. Odbyły się zebrania 

sołeckie w sprawie wyboru nowych władz i sołtysów, zmieniło się kilku sołtysów. W związku 

z tym musimy podjąć takową uchwałę. Projekt uchwały macie Państwo przed sobą, otwieram 

dyskusję. Są pytania?  

- pytań nie było, radni uwag nie wnieśli 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności.  

 W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   



19 

 

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IV.36.2024 

Uchwała Nr IV.36.2024 w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od 

nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa oraz określenia inkasentów stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

Zamykam pkt 15, przechodzimy do pkt 16.  

Ad 16 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 

sołectwa Józefowo do Programu “Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. Projekt uchwały macie 

Państwo przed sobą, otwieram dyskusję. Są pytania?  

- pytań nie było, radni uwag nie wnieśli 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności.  

 W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  nieobecny   
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11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IV.37.2024 

Uchwała Nr IV.37.2024 w sprawie przystąpienia sołectwa Stare Dzierzążno do Programu 

“Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+” stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Zamykam pkt 16, przechodzimy do pkt 17.  

Ad 17 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 

sołectwa Józefowo do Programu “Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. Projekt uchwały macie 

Państwo przed sobą, otwieram dyskusję. Są pytania?  

- pytań nie było, radni uwag nie wnieśli 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Adriana Opłatek – odczytała radnych w kolejności.  

 W głosowaniu wzięło udział  13 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   
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10. Andrzej Białczyk  nieobecny   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 13 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IV.38.2024 

Uchwała Nr IV.38.2024 w sprawie przystąpienia sołectwa Stare Dzierzążno do Programu 

“Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+” stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Zamykam pkt 17, przechodzimy do pkt 18.  

Ad 18 

Interpelacje i zapytania radnych  

- brak 

Zamykam pkt 28. Przechodzimy do pkt 19. 

 
Ad 19 

 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

- brak 

 

Ad 20 

Wolne wnioski i informacje 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo Panie 

Wójcie, oddaję Panu głos. 

Piotr Lach – powiedział, przed chwilą jeszcze zwróciła się do mnie pracownica 

z pismem, które wpłynęło do nas, a dotyczy ono dzierżawy rzeki Gwdy przez gminy. Jest to 

inicjatywa Pana Andrzeja Kisiela Radnego Rady Powiatu Złotowskiego i ja może przeczytam 

pismo, które zostało skierowane do zarządu powiatu. Zwracam się z wnioskiem  



22 

 

o przeanalizowanie i skonsultowanie z gminami powiatu złotowskiego oraz ze środowiskiem 

wędkarzy naszego powiatu propozycji przejęcia w dzierżawę wód zlokalizowanych na terenie 

powiatu złotowskiego przez samorządy naszego powiatu. Wędkarze od lat obserwują 

zmniejszającą się populację ryb. Polski Związek Wędkarski nie potrafi niestety temu zapobiec. 

Pojawi się wiec konieczność podjęcia kroków zaradczych. Zdaniem wielu wędkarzy właściwą 

decyzją byłoby przejęcie odpowiedzialności za rybostan przez lokalne społeczności. 

Z końcem tego roku upływa termin dzierżawy rzeki Gwdy przez Polski Związek Wędkarski, 

jest to więc odpowiedni moment na złożenie wniosku do Wód Polskich o wydzierżawienia 

akwenów zlokalizowanych na tej rzece. Ponieważ może to przekraczać możliwości jednego 

samorządu, niewykluczone, że właściwe i konieczne byłoby ustanowienie związku powiatowo- 

gminnego do realizacji tego zadania. No i powiat w związku z wnioskiem skierowanym do 

niego przez Pana Radnego, przesyła do nas ten wniosek z prośbą o pisemną informację, czy 

jesteśmy zainteresowani podjęciem współpracy w przedmiotowym zakresie. No 

analizowaliśmy no nie widać entuzjazmu samorządów, żeby zajmować się no tego typu 

tematem. Zwłaszcza, że jest to, są wody płynące i do końca nie wiadomo, jakby to miało 

wyglądać zarybianie rzeki. I jeszcze można sobie wyobrazić, bo byliśmy właścicielem jeziora, 

jezior w Górznej i wiemy, jakie wiążą się z tym problemy. Natomiast no utrzymanie rzeki, no 

wydaje się dosyć trudne, ale no nie chciałem jakby zostawiać tej decyzji tylko samemu sobie  

i korzystając z tego, że jest sesja, chciałem Państwa ewentualnie zapytać o opinię, być może, 

być może jest to temat który, w którym decyzję podejmiecie Państwo, ewentualnie później, ale 

w mojej ocenie jest to dosyć no karkołomne przedsięwzięcie, żebyśmy się angażowali, 

szczególnie Gmina jeszcze w ten temat. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, bo ja byłem akurat wczoraj spotkałem się czy przedwczoraj  

z osobą, która to organizuje tam, zaangażowana w organizację i prosił, żeby przekazać, że nie 

ma limitu, bo tam ktoś im się wykruszył i mogą, mile są widziani wszyscy chętni Radni do 

udziału w tych warsztatach. 

Piotr Lach – powiedział, tak jest, z tego powodu właśnie chciałem też jakby zachęcić do 

udziału w takiego, tego typu wydarzeniu. No mam nadzieję, że te informacje, które można 

będzie tam pozyskać, będą przydatne w ocenie różnych działań ze strony Lasów 

Państwowych. Tak jakby Państwo doskonale pamiętacie. Nie tak dawno odbywała się 

konferencja na temat wilka. No też żałowałem, że jakiegoś szerszego udziału w tym zdarzeniu 

nie było. Natomiast są to rzeczy, które wzbudzają bardzo często cały szereg kontrowersji  

i dyskusji i też ja niedawno, jak Państwo widzieliście w sprawozdaniu, spotkałem się  
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z Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Pile, gdzie rozmawialiśmy na 

temat szeregu problemów, które próbujemy rozwiązać od wielu lat, no niestety bezskutecznie 

jak dotychczas, a zwłaszcza w zakresie przejęcia nieruchomości. Czy zamiany wzajemnej 

nieruchomości. Głównie tutaj była kwestia Wąsosza, rozwiązania problemów dojazdu do 

przysiółka czy miejscowości Rosochy. Również Grodna, gdzie w zasadzie te miejscowości  

są odcięte od możliwości dojazdu. Podobnie zresztą Grudna, te lokalizacje są odcięte od 

dostępu do dróg publicznych, są odbywa się to wyłącznie za pośrednictwem Lasów 

Państwowych i myślę, że będzie tutaj doskonała okazja do tego, żeby pewne kwestie w tym 

zakresie poruszyć. To na razie dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? 

Tak jest, proszę bardzo kolega Radny Brzeziński. 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, stan naszych rzek i właśnie stan koryt jest, jest wszędzie do 

naprawy, do odtwarzania. I tutaj angażować się jeszcze w zarybianie, gdzie Wody Polskie 

mogą stosowną umowę dzierżawy z tym kołem wędkarskim zawrzeć, gdzie zobliguje ich do, 

jeśli chcą w ogóle dzierżawić do właśnie wznawiania czy do poprawiania tego stanu ryb  

w rzekach, a Gmina jako taka uważam takie trochę karkołomne, to chyba słowo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję. Proszę Panie Wójcie. 

Piotr Lach – powiedział, dlatego tu  słusznie Pan Grzegorz mi podpowiedział, ponieważ 

podobnie jest kwestia granicy obwodów łowieckich. Granica jest po brzegu rzeki, czyli 

właściwie sama woda, sama rzeka już nie jest administracyjnie w Gminie. Tam na teren nasz 

Gminy wchodzą takie malutkie, takie oczko na terenie Lasów Państwowych, które jest jakby,  

w naszym zakresie. Natomiast sama granica, bo kiedyś interpretowano, że granica przebiega 

środkiem rzeki, no nie..,  przebiega po brzegu rzeki. Jeżeli i jeszcze korzystając jakby tutaj  

z głosu, to chciałbym przypomnieć, że Państwo doskonale wiecie stąd była podejmowana ta 

uchwała, że mamy zatwierdzone taryfy, bo mimo tego, że dzisiaj dopiero podejmowaliśmy 

uchwałę dotyczącą tego planu inwestycyjnego, to taryfy zostały zatwierdzone 28 czerwca  

i mamy tutaj na 3 lata zatwierdzone taryfy. Oczywiście w takiej rozbudowanej formie jak 

Państwo pamiętacie cały szereg grup, podgrup i dosyć skomplikowany ten wniosek jest, ta 

decyzja taryfowa, no, ale jest ona zatwierdzona. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać 

głos? 

Adriana Opłatek – zapytała, co z tym wnioskiem odnośnie oddania dzierżawy jakaś 

informacja? 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, myślę, że to przesuniemy na następną Komisję, bo tak temat 

rzucony, jeszcze będąc przy tym wpłynęła tutaj petycja w formie uchwały z Urzędu Gminy 

Bargłów Kościelny ulica Augustowska 47, dotycząca pewnie wszyscy się orientują. W Sejmie 

została procedura wszczęta prace nad ustawą w ochronie zwierząt. I to już jest tutaj podjęta.  

I zwracają się do samorządów, żeby po prostu w formie uchwały czy w formie petycji 

przyłączyć się do ich apelu, ale myślę, że to jest też temat na następną sesję. Oddamy to pismo 

tutaj do Pani, która się zajmuje ochroną zwierząt tutaj, w naszej gminie. Także to dotyczy 

naszych piesków. Tutaj zobaczymy. Wróci to na Komisje najbliższe i podejmiemy wtedy 

decyzję. Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Przypominam o dzisiejszej drugiej 

części wyjazdu – objazdu – wizytacji naszej gminy. Wczoraj odbyła się pierwsza. Było nas ile, 

3 Radnych brakowało. Tak dzisiaj myślę, że Tadeusz z nami pojedzie, potem będziemy 

dyskutować. 

 

- więcej głosów nie było 

Ad 21 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął IV sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 830 

 

  

          Protokołowała                                                                           Przewodniczący Rady 

                                                                              

       Magdalena Borsich                                                                         Sławomir Czyżyk 

 


